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Protokół Nr 4/2024 

z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  

w dniu 19 września 2024 roku o godzinie  16:00  

w Nowym Ratuszu przy ulicy Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku 

w sali nr 107 
 

 

Na siedmiu członków Komisji  Edukacji Rady Miasta Gdańska  

w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu, czyli było quorum  

do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią 

załączniki nr 1 (lista członków Komisji) i nr 2 (lista gości)  

do protokołu. 

Radny  Andrzej Kowalczys – Przewodniczący Komisji Edukacji RMG 

prowadzący obrady, otworzył 3 posiedzenie Komisji, stwierdził 

quorum, powitał zebranych i powiedział, że porządek obrad został 

przesłany  drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący komisji poinformował, iż po sporządzeniu porządku 

posiedzenia wpłynęły  dodatkowo trzy projekty uchwał i zaproponował 

wprowadzenie ich jako punkty: 

Przewodniczący Komisji zaproponował następujący porządek 

posiedzenia: 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Gdańska na 2024 rok – druk nr 96. 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska  

zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 97. 

 

 



2 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska  

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej pod nazwą Gdańskie Centrum Świadczeń i nadania  

statutu jednostce  oraz upoważnienia  Dyrektora Gdańskiego 

Centrum Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw w 

zakresie  dodatków energetycznych oraz świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze  socjalnym dla uczniów zamieszkałych 

na terenie Miasta Gdańska – druk nr 91. 

Przedstawia: Pani Edyta Zaleszczak – Dyks Dyrektor Gdańskiego 

Centrum Świadczeń   

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

ustalenia zasad i trybu  realizacji programu stypendialnego 

Prezydenta Miasta Gdańska dla studentów i doktorantów  

im. Daniela Gabriela Fahreinheita – druk nr 100. 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Porządek posiedzenia został przyjęty 7 głosami „za”,  jednogłośnie. 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 

Gdańska na 2024 rok – druk nr 96. 

Pani Agnieszka Trojanowska Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta  

i Podatków 

Od września porządkujemy wydatki majątkowe ale duże zmiany 

dotyczą Wydziału Edukacji  

Zwiększa się plan wydatków o kwotę – 15.709.841zł 

- na wypłatę dotacji dla jednostek oświatowych  

- na realizację programu Erasmus Plus 

- na realizację projektu  „Edukacja włączająca dla uczniów  

Batorego” 
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- na sfinansowanie  wydatków związanych  z realizacją szkolenia 

młodzieży uzdolnionej sportowo w pływaniu, wydatki pokryte 

zostaną z otrzymanego dofinansowania ze środków Funduszu 

Rozwoju Kultury Fizycznej 

- na odtworzenie stanu podręczników  w bibliotekach szkolnych  

w szkołach podstawowych 

- na przygotowanie stanowisk w celu przeprowadzenia 

egzaminów w zawodzie  

- na wydatki bieżące w placówkach oświatowych  

Zmniejsza się plan wydatków  o kwotę 2.966zł związaną  

z realizacją  projektu „ Polsko – Niemiecka Współpraca Młodzieży” 

Przenosi się: 

- środki na wypłatę dla jednostek oświatowych 

Głosów w dyskusji nie było. 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela 

Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji 5 głosami „za”,  

przy 2 wstrzymujących się pozytywnie -  zaopiniowała projekt uchwały. 

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska  zmieniającej 

uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Gdańska – druk nr 97. 

Pani Agnieszka Trojanowska Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta  

i Podatków 

W uchwale w sprawie przyjęcia WPF dokonuje się zamian   

w następujących załącznikach: 

1. W załączniku nr 1 dokonuje się zmian polegających przede 

wszystkim na dostosowaniu Wieloletniej Prognozy Finansowej 

do planu budżetu Miasta Gdańska na rok 2024. 
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2. Dokonuje się zmian dochodów bieżących na realizację zadań 

bieżących, dla których prognozuje się otrzymanie środków  

z budżetu Unii Europejskiej.   

Głosów w dyskusji nie było. 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez 

Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji  

5 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się pozytywnie -  

zaopiniowała projekt uchwały. 

 

PUNKT 3 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska  

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej pod nazwą Gdańskie Centrum Świadczeń i nadania  

statutu jednostce  oraz upoważnienia  Dyrektora Gdańskiego 

Centrum Świadczeń do załatwiania indywidualnych spraw w 

zakresie  dodatków energetycznych oraz świadczeń pomocy 

materialnej o charakterze  socjalnym dla uczniów zamieszkałych 

na terenie Miasta Gdańska – druk nr 91. 

Pani Edyta Zaleszczak – Dyks Dyrektor Gdańskiego Centrum 

Świadczeń 

Obowiązkiem gminy jest zapewnienie bezpłatnego transportu  

i opieki w czasie przewozu do szkół i placówek oświatowych 

dzieciom  i młodzieży niepełnosprawnej. 

Gmina może realizować  we własnym zakresie poprzez 

zorganizowanie  bezpłatnego transportu  lub w formie zwrotu 

rodzicom poniesionych kosztów  dowozu  dziecka  własnym 

transportem  do szkół i placówek oświatowych. 

Przekazanie zadania  polegającego na zapewnieniu obsługi 

wniosków rodziców o zwrot poniesionych kosztów przewozu 

dzieci do szkół i placówek oświatowych do Gdańskiego Centrum 

Świadczeń, wymaga dokonania zmian w statucie jednostki. 
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Inne zmiany mają charakter porządkujący. 

Głosów w dyskusji nie było. 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez 

Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji  

7 głosami „za”, jednogłośnie -  pozytywnie   zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

ustalenia zasad i trybu  realizacji programu stypendialnego 

Prezydenta Miasta Gdańska dla studentów i doktorantów  

im. Daniela Gabriela Fahreinheita – druk nr 100. 

Justyna Dmitruk Dyrektor Wydziału Edukacji 

Zunifikowano  terminologię pojęć w regulaminie, aby zachować 

spójność i poprawność językową dokumentu. 

Sprecyzowano  procedury przyznawania  stypendiów oraz 

informowania kandydatów o wynikach konkursu. 

Dostosowujemy terminy składania  wniosków oraz ogłaszania 

wyników konkursu , co pozwoli kandydatom  na odpowiednie 

zaplanowanie  procesu aplikacyjnego. 

Wprowadzamy możliwość składania  niektórych dokumentów  

w formie  elektronicznej dla usprawnienia  funkcjonowania 

procesu związanego z ubieganiem się o stypendium. 

Program stypendialny skierowany jest do studentów   

oraz doktorantów  opisanych w regulaminie  w formie trzech 

kategorii: 

I kategoria  – roczne stypendium naukowe dla studentów  

na studia zagraniczne 

II kategoria – jednorazowe stypendium dla studentów  

za szczególną działalność na rzecz miasta Gdańska 
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III kategoria – roczne stypendium naukowe  dla doktorantów 

cudzoziemców realizujących staż  naukowy na jednej z uczelni    

Stypendia mają charakter stypendiów pieniężnych i przyznawane 

są ze środków pochodzących z budżetu miasta Gdańska. 

Warunkiem przyznania sypendium dla studentów jest złożenie 

wniosku odpowiadającemu rodzajowi stypendium.  

Wnioski analizowane są  pod względem formalnym, następnie  

przekazywane do oceny  merytorycznej  - 9 osobowej Kapitule 

Stypendialnej.   

   

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

Czy mamy aktualną listę radnych wchodzących w skład Kapituły? 

Bo chyba są tam radni jeszcze z poprzedniej kadencji. 

Mam prośbę żeby przygotować taką listę i to zweryfikować – 

zaktualizować członków Kapituły ze strony Rady Miasta Gdańska. 

 

Justyna Dmitruk Dyrektor Wydziału Edukacji 

Zostanie to zweryfikowane. Pani Prezydent powołuje 

zarządzeniem tą radę i wystąpi do Pani Przewodniczącej  

z pismem o wyznaczenie trzech przedstawicieli Rady Miasta 

Gdańska. 

Głosów w dyskusji więcej nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień złożonych  

przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska oraz dyskusji  

7 głosami „za”, jednogłośnie -  pozytywnie   zaopiniowała projekt 

uchwały. 
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PUNKT 5 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 

Pan Krystian Kłos Członek Komisji 

1.Proponuję aby Komisja  chodziarz raz na kwartał odbyła 

posiedzenie wyjazdowe do placówek oświatowych. 

2. co jakiś czas otrzymywaliśmy informacje na temat kontroli  

w placówkach oświatowych: 

- o ilości kontroli szkół niepublicznych 

- nieprawidłowościach, podsumowanie poprzedniego roku 

szkolnego  

 

Pani Barbara Imianowska Członek Komisji  

Na poprzednim posiedzeniu mówiliśmy o 800 wakatach 

nauczycielskich, czy to się zmieniło na dzień dzisiejszy? 

 

Justyna Dmitruk Dyrektor Wydziału Edukacji 

Teraz ta liczba się zmniejszyła, a nie mamy zamkniętego arkusza 

wrześniowego, więc nie jestem w stanie powiedzieć jaka  

jest liczba wakatów nauczycielskich. Taką informację mogę 

przedstawić w październiku takie dane możemy przygotować. 

 

Pani Barbara Imianowska Członek Komisji  

Proszę o przygotowanie informacji dotyczących etapu prac 

remontu pomieszczeń w  szkole przy ulicy Batorego w Gdańsku. 

 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Proszę o przedstawienie informacji na jakim etapie są prace 

związane z  budową boiska szkoły przy ulicy Elbląskiej. 
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Justyna Dmitruk Dyrektor Wydziału Edukacji 

Musze sprawdzić czy jest zaplanowana inwestycja.  

Takie informacje Państwu przygotuję. 

 

Pan Piotr Gierszewski Członek Komisji 

Bardzo istotne jest to, żeby sprawdzić i przeprowadzić audyt 

wszystkich boisk i przedstawić nam wyniku audytu,  

a my się zastanowimy, w jaki sposób szukać środków 

finansowych na wyremontowanie. Tutaj nie ma terminu, dobrze 

byłoby abyśmy na przykład do końca roku taką informację 

otrzymali. 

 

Justyna Dmitruk Dyrektor Wydziału Edukacji 

Może taki audyt jest potrzebny ale z tego co wiem, dyrektorzy  

na bieżąco zgłaszają problemy, jeśli chodzi o utrzymanie boisk 

administrowanych budynków i dodatkowych obiektów 

sportowych. Na wszystkie te monity reagujemy. 

Na pewno trzeba zinwentaryzować potrzeby. 

 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Mam propozycję do wszystkich państwa Radnych, jeżeli Macie 

sygnał, że w  danej szkole są jakieś nieprawidłowości,  

to zgłaszajcie takie kwestie.     

 

Justyna Dmitruk Dyrektor Wydziału Edukacji 

Pierwszą czynnością, którą wykonałam, to jest ankieta 

skierowana do dyrektorów, która już spłynęła do mnie – od 140 

dyrektorów. Są tam wykazane najważniejsze potrzeby.  

Dyrektor jest zobowiązany przepisami prawa, żeby robić 

przeglądy budynków i  infrastruktury. Na bieżąco o tym wiemy. 
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Iwona Puchalska NSZZ „Solidarność” Oddział Gdańsk 

W dniu 6 września 2024 roku przesłaliśmy pani Prezydent  

oraz Państwu do wiadomości nasze pomysły do projektu 

budżetu miasta Gdańska, są one stałe od dłuższego czasu, 

dotyczą aspektów, które negocjujemy od 2023 roku.    

 

 

Nie było więcej spraw wniesionych, wolnych wniosków, 

korespondencji. 

Przewodniczący Komisji Andrzej Kowalczys podziękował  

za uczestnictwo w posiedzeniu Komisji i zamknął obrady. 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Edukacji 

 

Andrzej Kowalczys 

 

 

 

 

 

 

 
Protokołowała: 

Irena Dondziak 

Biuro Rady Miasta Gdańska 
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